

RESOLUTION
adopted by the Council
at its fourteenth special session

2167 (S-XIV). Arrangements for the dispatch of a visiting mission to observe the constitutional referendum in the Marshall Islands, Trust Territory of the Pacific Islands, on 1 March 1979

The Trusteeship Council,

Aware of the constitutional referendum to be held in the Marshall Islands, Trust Territory of the Pacific Islands, on 1 March 1979,

Having been invited by the Administering Authority to dispatch a mission to observe the referendum,²

1. *Decides* to send a Visiting Mission to the Marshall Islands, the Mission to begin on 22 February 1979 and to end as soon as practicable after the declaration of the results of the referendum;
2. *Further decides* that the Visiting Mission should be composed of two members, representatives of France and the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland;³
3. *Directs* the Visiting Mission to observe the referendum, including the campaign and polling arrangements, the casting of votes, the closure of voting, the counting of ballots and the declaration of results;
4. *Further directs* the Visiting Mission, at the same time and to the extent that the primary purpose of the Mission permits, to obtain first-hand information concerning political, economic and social developments in the Marshall Islands;
5. *Requests* the Visiting Mission to submit to the Trusteeship Council as soon as practicable a report on its observations of the referendum, containing such conclusions and recommendations as it may wish to make;
6. *Requests* the Secretary-General to provide the necessary staff and facilities to assist the Visiting Mission in the performance of its functions.

1483rd meeting
15 February 1979

²Official Records of the Trusteeship Council, Fourteenth Special Session and Forty-sixth Session, Sessional Fascicle, annexes, document T/1796

³At its 1483rd meeting, on 15 February 1979, the Council decided that the nominations to be submitted would be approved automatically when received. Subsequently, Mr. Ricardo Duqué (France) and Ms. Sheila E. Harden (United Kingdom) were nominated by their Governments as members of the Visiting Mission.

RÉSOLUTION
adoptée par le Conseil
à sa quatorzième session extraordinaire

2167 (S-XIV). Dispositions en vue de l'envoi d'une mission de visite chargée d'observer le déroulement du référendum constitutionnel aux îles Marshall, Territoire sous tutelle des îles du Pacifique, le 1^{er} mars 1979

Le Conseil de tutelle,

Ayant connaissance du référendum constitutionnel qui doit se dérouler aux îles Marshall, Territoire sous tutelle des îles du Pacifique, le 1^{er} mars 1979,

Ayant été invité par l'Autorité administrante à envoyer une mission de visite observer le déroulement du référendum²,

1. *Décide* d'envoyer une mission de visite aux îles Marshall, ladite mission devant commencer le 22 février 1979 et se terminer aussitôt que faire se pourra après la proclamation des résultats du référendum;
2. *Décide en outre* que la Mission se composera de deux membres, représentants de la France et du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord³;
3. *Charge* la Mission de visite d'observer le référendum, y compris la campagne et les dispositions prises en vue du scrutin, le déroulement et la clôture du scrutin, les opérations de dépouillement et la proclamation des résultats;
4. *Charge en outre* la Mission de visite, en même temps et dans la mesure où l'objectif premier de la Mission le permettra, de recueillir des renseignements directs concernant la situation politique, économique et sociale aux îles Marshall;
5. *Prie* la Mission de visite de présenter au Conseil de tutelle aussitôt que faire se pourra un rapport sur l'observation du référendum, renfermant les conclusions et recommandations qu'elle jugera bon de présenter;
6. *Prie* le Secrétaire général de fournir tout le personnel et l'assistance nécessaires à l'accomplissement des tâches de la Mission de visite.

1483^e séance
15 février 1979

²Documents officiels du Conseil de tutelle, quatorzième session extraordinaire et quarante-sixième session, Fascicule de session, annexes, document T/1796.

³A sa 1483^e séance, le 15 février 1979, le Conseil a décidé que les candidatures qui seraient proposées seraient automatiquement approuvées lorsqu'elles seraient communiquées. Ultérieurement, M. Ricardo Duqué (France) et Mlle Sheila E. Harden (Royaume-Uni) ont été désignés comme membres de la Mission de visite par leur gouvernement respectif.